

# الجمعية العامة الـ143 للاتحاد البرلماني الدولي

مدريد، إسبانيا 30-26 تشرين الثاني/نوفمبر 2021



C-II/143/A.1 2021 تشرين الأول/أكتوبر 15

اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة

## مشروع جدول الأعمال

- 1. إقرار جدول الأعمال
- 2. الموافقة على المحضر الموجز لدورة اللجنة التي عُقدت ضمن إطار الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي (نيسان/أبريل / أيار/مايو 2021)
- 3. مناقشة حول موضوع تعزيز تكنولوجيا المعلومات والاتصالات كعامل مساعد لقطاع التعليم، بما في ذلك خلال أوقات الجائحة.

ستنظم المناقشة حول موضوع قرار اللجنة الذي سيعرض في الجمعية العامة الـ 144 في ربيع العام 2022.

ستقدم المناقشة المقررين المشاركين مع المعلومات الاولية عن كيفية تعامل البرلمانات الاعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي مع هذه المسالة.

4. حلقة نقاش حول تأثير تغير المناخ على الموارد الطبيعية: كيف يمكن للبرلمانات أن تضمن حصول الجميع على المياه وتوافرها؟

يساعد حفظ الموارد الطبيعية على تلبية احتياجات العالم المتزايدة. ومن المتوقع ان يتضاعف الطلب العالمي على الطعام والمياه في السنوات اله 30 المقبلة. لتغير المناخ اثار مباشرة وغير مباشرة على الانتاج الزراعي بما في ذلك تغير أنماط هطول الأمطار ، والجفاف ، والفيضانات ، وإعادة التوزيع الجغرافي



للآفات والأمراض. وستهدف حلقة النقاش إلى تحديد الإجراءات الرئيسية التي يمكن للبرلمانات أن تتخذها للاستجابة لهذه التغيرات.

#### 5. الانتخابات

- (١) انتخابات لملء الشواغر الحالية في المكتب
  - (ب) انتخاب رئيس اللجنة ونائبه

### 6. ما يستجد من أعمال.





## 143rd IPU Assembly

#### Madrid, Spain 26-30 November 2021



Standing Committee on Sustainable Development C-II/143/A.1 15 October 2021

### **Draft agenda**

- 1. Adoption of the agenda
- 2. Approval of the summary record of the Committee's virtual session held during the 142nd IPU Assembly (April/May 2021)
- 3. Debate on the theme Leveraging Information and Communication Technology as an enabler for the education sector, including in times of pandemic

This debate will be organized around the theme of the Committee resolution that will be tabled at the 144th Assembly in spring 2022. The debate will provide the co-Rapporteurs with initial information about how IPU Member Parliaments approach this issue.

4. Panel discussion on the *Impact of climate change on natural resources:*How can parliaments ensure inclusive water access and availability?

The conservation of natural resources helps meet the world's growing needs. Global demand for food and water is expected to double in the next 30 years. Climate change has both direct and indirect effects on agricultural productivity including changing rainfall patterns, drought, flooding and the geographical redistribution of pests and diseases. The panel will aim to identify key actions that parliaments can take to respond to these trends.

- 5. Elections
  - (a) Elections to fill existing vacancies on the Bureau
  - (b) Election of the President and Vice-President of the Committee
- 6. Any other business